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                    Abstract
Besides the classic chromatographically useful interactions like adsorption, partition, ion exchange, and gel permeation in fewer cases also π-bonding, complex formation, and salting out effects are being used. After a short description of modern techniques gel chromatography in aqueous and in non-aqueous systems is mentioned with pointing to the adsorptive and carrier properties of different gels. — Some recent results in chromatography of amino acids, peptides, proteines, nucleotides etc. have been enumerated.


Zusammenfassung
Außer den am meisten zur Chromatographie ausgenutzten Wechselwirkungen: Adsorption, Verteilung, Ionenaustausch und Gelpermeation werden seltener auch π-Bindungen, Komplexbildung und Aussalzeffekt verwertet. Nach einer kurzen Schilderung moderner Techniken wird die Gel-Chromatographie in wäßriger und in organischer Phase unter Hinweis auf die adsorptiven und Trägereigenschaften der Gele besprochen. — Einige neuere Erfolge der Chromatographie bei Aminosäuren, Peptiden, Proteinen, Nucleotiden u. a. werden aufgezählt.
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